
Rada Miejska w Grodzisku Wielkopolskim
Komisja wspólna

Protokół Nr       /2024
Ze  wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim, które odbyło się 
w dniu 26 sierpnia 2024r.
Obrady rozpoczęto 26 sierpnia 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18.10  tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.

Posiedzeniu przewodniczyła Anna Koza – Przewodnicząca Rady, która powitała wszystkich 
zebranych, a następnie przedstawiła proponowany porządek obrad , który został przyjęty 
jednogłośnie:

1. Otwarcie posiedzenia
2. Przyjęcie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
4. Przedstawienie informacji z prac komisji w okresie międzysesyjnym
5. Omówienie projektów uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy 
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2035 
c) emisji obligacji Gminy Grodzisk Wielkopolski oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu
d) zmiany Uchwały Nr LIX/457/2023 Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim z dnia 29 
czerwca 2023r. W sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu
e) poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów
i wysokości wynagrodzenia za inkaso
f) opłaty od posiadania psów
g) określenie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 
Gminy Grodzisk Wielkopolski na lata 2025-2034
h) zniesienia formy ochrony przyrody
i) zgłoszenia sołectwa Zdrój do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”
j) zgłoszenia sołectwa Kurowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”
6. Sprawy bieżące
7. Wolne głosy i wnioski

Wykonanie porządku obrad:

Ad 4. Przedstawienie informacji z prac komisji w okresie międzysesyjnym
- radna D. Grzanowska – Przewodnicząca Komisji Finansów i Sfery Budżetowej poinformowała, że
Komisja odbyła swe regulaminowe posiedzenie 19 sierpnia br. Tematem posiedzenia była 
organizacja roku szkolnego 2024/2025. Dyrektor Centrum Usług Wspólnych poinformował o 
przeprowadzonych remontach w placówkach w okresie wakacyjnym, z których część wykonana 
została we własnym zakresie, inne wymagały specjalistów. Placówki są przygotowane do 
rozpoczęcia roku szkolnego. W Gminie Grodzisk w szkołach podstawowych nowy rok szkolny 
rozpocznie 1846 uczniów, jest to wzrost w stosunku do roku ubiegłego o 177 uczniów. Dowóz 
uczniów będzie zapewniała firma Dal-Trans, również uczniowie niepełnosprawni będą dowożeni do
swoich placówek przez w/w firmę. W trakcie dyskusji wyłonił się problem braku w powiecie szkoły
dla dzieci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Każde dziecko ma prawo do korzystania z 
nauki we wszystkich typach szkół zgodnie z indywidualnymi predyspozycjami. W związku z tym, 
że utworzenie szkoły specjalnej należy do zadań powiatu Rada Miejska zaprosi w październiku na 



spotkanie Starostę Grodziskiego, aby przedstawił informację o potrzebie stworzenia w powiecie 
szkoły dla dzieci i młodzieży niepełnosprawnej. 

- radny J. Gawron – Przewodniczący Komisji Gospodarczej, Ładu i Porządku Publicznego 
poinformował, że Komisja spotkała się 20 sierpnia br. Była to komisja wyjazdowa do Pszczewa. Na
miejscu radni obejrzeli cały obiekt i istniejącą infrastrukturę. Podczas dyskusji radny P. Lange 
przedstawił propozycję projektu dotyczącą reaktywacji ośrodka i zagospodarowania tego terenu.

- radna K. Lusina – Przewodnicząca Komisji ds. Wsi i Ochrony Środowiska poinformowała, że 
Komisja spotkała się 21 sierpnia br. Pierwszym tematem posiedzenia było przedstawienie 
informacji z zakresu nasadzeń i pielęgnacji zieleni oraz wycinki drzew. Temat przybliżył radnym 
Pan Roman Janas – Zastępca Naczelnika Wydziału ds. Wsi i Ochrony Środowiska. Drugi temat 
dotyczył zapoznania z założeniami, celami i planami Stowarzyszenia na rzecz Ochrony Krajobrazu 
Śródpolnego „Życie na pola!”. Temat omówił mieszkaniec Snowidowa, Pan Patryk Kokociński – 
Prezes Stowarzyszenia. Głównym z założeń, który poruszył podczas swego wystąpienia była 
retencja wód i gospodarka wodna na polach w naszej gminie.

 
Ad 5. Omówienie projektów uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy.
Do projektu wniesiono uwagi i zapytania:
- radna D. Grzanowska poprosiła o wyjaśnienia w dziale 926, dotyczące zmniejszenia wydatków na
budowę basenu. Radna zapytała czym jest spowodowane takie posunięcie?
- Pan Burmistrz wytłumaczył, że nawet jeśli w tym roku zostanie ogłoszony przetarg i podpisana 
umowa na budowę basenu, to pieniądze nie zostaną wydane, bo nie będzie takiego stanu 
zaawansowania robót. Na dzień dzisiejszy w budżecie są zarezerwowane 2 mln zł na tegoroczne 
płatności.
- Pani Skarbnik dodała, że zadanie dotyczące budowy basenu nie zostanie wykreślone z budżetu. 
Jest ono wpisane do WPF, gdzie na lata 2025-2026 planowane są po 4 mln zł, a na ten rok 
zaplanowano 2 mln zł. Wydatki poniesione na cele przedinwestycyjne dotyczą opracowania 
dokumentacji i zmiany projektu. Aby nie było niewykonania tych wydatków zostały one 
przesunięte.
- radna D. Grzanowska zapytała, czy można myśleć o oddaniu basenu do użytku w przyszłym roku?
- Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie, bo całe zadanie planowane jest na lata 2025-2026.
- radny D. Matuszewski zapytał czy dokumentacja na basen jest już skończona?
- Burmistrz odpowiedział, że tak.
- radny D. Matuszewski zapytał, czy radni mogliby na którejś z komisji  zobaczyć jak projekt 
wygląda ostatecznie?
- Burmistrz odpowiedział, że tak. 
- radna K. Duma-Guemise zapytała, czy lokalizacja basenu zostaje bez zmian i czy będzie tylko 
jeden duży basen, bez małego dla dzieci?
- Burmistrz potwierdził, że lokalizacja zostaje ta sama. Wyjaśnił, że będzie jeden duży basen o 
zmiennej głębokości dna, czyli wyodrębniona będzie część płytsza, która będzie mogła służyć 
dzieciom oraz wyraźnie wydzielona część głębsza, która będzie mogła służyć pływaniu. Jeśli 
chodzi o wygląd zewnętrzny basen będzie kwadratowy, będzie posiadał zewnętrzną zjeżdżalnię, nie
będzie miał jakuzzi i wodotrysków. Będzie to basen trochę rekreacyjny, a trochę pływacki.
- radna K. Duma Guemise zapytała, czy pieniądze w kwocie 674.028 zł muszą być zabrane z 
basenu? Cały czas jest mowa o tym, że brakuje pieniędzy na basen i nie może on być zrobiony tak 
jak byśmy chcieli, a teraz zabieramy pieniądze z czegoś, co od wielu lat jest obiecywane 
mieszkańcom.



- Burmistrz powtórzył, że nawet jeśli zostanie ogłoszony przetarg, to i tak rozliczenia finansowe 
przypadną na lata 2025-2026, w tym roku nie wykorzystamy zaplanowanych środków, one zostaną 
w planie.
- radny P. Lange zapytał na co zostaną przeznaczone te pieniądze?
- Pani Skarbnik odpowiedziała, że na pozostałe zmiany w budżecie, największe w dziale 854.
- radna K. Duma-Guemise odnośnie zakupu traktorka do pielęgnacji boisk zapytała o jakie boiska 
chodzi? Czy on będzie do wszystkich obiektów sportowych, czy ze wskazaniem na konkretny?
- Burmistrz odpowiedział, że traktorek będzie do obsługi wszystkich gminnych boisk sportowych, 
zwłaszcza dużych boisk trawiastych, gdzie będzie można podczepić bardziej wytrzymały sprzęt w 
postaci kosiarki lub rozrzutnika.
- radny D. Matuszewski zapytał, czy przewidziane jest, aby do traktorka doczepić inne urządzenia, 
np. zimowe?
- Burmistrz odpowiedział, że można podpiąć do niego pług do odśnieżania.
- radny R. Maluśki wyraził radość, że szkoły gminne wzięły udział w projekcie rządowym „Podróż 
z klasą”. Zapytał jakie to będą wycieczki i ilu uczniów weźmie w nich udział?
- Pani Skarbnik odpowiedziała, że dofinansowanie na realizację zadania otrzymały Szkoła 
Podstawowa nr 1 oraz Szkoła Podstawowa nr 2, a w drugim rozdaniu także Szkoła w Kąkolewie. 
SP 1 za dopłatą rodziców planuje wyjazd do Malborka, SP 2 otrzyma dwa dofinansowania, jedno na
wycieczkę do Wrocławia, drugie na wycieczkę do Trójmiasta.

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2035 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy.
Do projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

c) emisji obligacji Gminy Grodzisk Wielkopolski oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 
wykupu
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy.
Do projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

d) zmiany Uchwały Nr LIX/457/2023 Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim z dnia 29 
czerwca 2023r. W sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy.
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

e) poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów
i wysokości wynagrodzenia za inkaso
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy.
Do projektu nie wniesiono uwag i zapytań

f) opłaty od posiadania psów
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy.
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

g) określenie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 
Gminy Grodzisk Wielkopolski na lata 2025-2034
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Agata Stachowska-Kinecka – Naczelnik Wydziału 
Rozwoju Gminy
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

h)  zniesienia formy ochrony przyrody
Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Roman Janas- Zastępca Naczelnika Wydziału ds. Wsi i 



Ochrony Środowiska
Do przedstawionego projektu wniesiono uwagi i zapytania:
- Pani Przewodnicząca zapytała jaki czas ma starosta żeby wydać decyzję na usunięcie drzewa?
- Pan R. Janas odpowiedział, że procedura niestety jest bardzo długa, ponieważ starosta znów musi 
wystąpić do RDOŚ o uzgodnienie projektu decyzji. 
- radny S. Tuliński w związku z tym, że jedno z drzew ostatnio przewróciło się przy kościele NSPJ 
zapytał, czy są planowane kontrole sprawdzające stan drzew na terenie gminy?
- Pan R. Janas odpowiedział, że w tym roku już było takie badanie wykonywane. Gmina realizuje je
sukcesywnie co roku poprzez oględziny drzewa w stanie pełnego ulistnienia, bo wtedy najlepiej 
widać w jakim stanie zdrowotnym jest drzewo. 

i) zgłoszenia sołectwa Zdrój do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Joanna Kalińska – Samodzielne Stanowisko ds. 
Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

j) zgłoszenia sołectwa Kurowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Joanna Kalińska – Samodzielne Stanowisko ds. 
Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi
Do przedstawionego projektu nie wniesiono uwag i zapytań.

Ad 6. 

- radny S. Tuliński wyraził słowa uznania i podziękował organizatorom za odbywające się w gminie
wydarzenia kulturalne. Radny uważa, że były to bardzo dobre inicjatywy, które w przyszłości warto
powielać.

- Burmistrz cieszy się, że koncert odbył się w takiej formule, bo pojawił się podmiot zewnętrzny,
stowarzyszenie muzyków Art Music Artist, które wzięło na siebie ciężar organizacji imprezy.

- Pani Przewodnicząca w imieniu Burmistrza zaprosiła radnych na XXII pielgrzymkę do Grobu
Ojca Bernarda w Lubiniu. Ponadto poinformowała, że do Rady skierowane zostały dwa projekty
„Sportowiec roku” oraz „Pszczew – Małe Mazury – reaktywacja”, które zostały przesłane radnym
mailowo, aby każdy z nimi mógł się zapoznać.

- radna K. Duma-Guemise zapytała radnych co sądzą o pomyśle reaktywacji bazy w Pszczewie, czy
mają jakieś inne pomysły i dodatkowe uwagi?

-  Pani  Przewodnicząca  uważa,  że  nie  jest  to  projekt  na  już,  bo  wymaga  sporych  nakładów
finansowych, ale warto się nad nim pochylić.

- radny S. Tuliński sądzi, że wielu zależy na tym, aby przywrócić obiektowi w Pszczewie dawny
blask, jednak zgadza się z Przewodniczącą, że to nie jest projekt na dzisiaj, że on może poczekać.
Nie  zmienia  to  jednak  faktu,  że  w ciągu  tych  pięciu  lat  warto  byłoby  się  nim zainteresować.
Pomysłów na reaktywację  jest  dużo.  Radny poszperał  jak  to  robią  inne  gminy i  sprawdził,  że
zapraszają one do współpracy stowarzyszenia i  organizacje.  Może można by poprosić o pomoc
strażaków lub porozumieć się z powiatem.    

- radna K. Duma-Guemise zdaje sobie sprawę, że taki projekt nie jest do zrealizowania na już, ale
chodzi  przede  wszystkim  o  to,  aby  Rada  wspólnie  podjęła  decyzję,  czy  chce,  aby  coś  się
w Pszczewie zadziało. Wiadomo, że nic się nie dzieje od razu. To tak jak z półmaratonem Słowaka,
który rozwijał się powoli i na początku też nie był sławny.

- Przewodnicząca przypomniała, że cały czas rozważany jest temat basenu. Teraz rodzi się pytanie,
czy pieniądze lokować w basen czy w Pszczew?



- radny P. Lange przypomniał, że Pani Skarbnik przedstawiła, że są jakieś wolne środki więc można
by spróbować już coś robić. Trzeba pamiętać, że baza w Pszczewie jest bardzo zaniedbana, nic tam
się nie działo przez blisko 20 lat, więc nie można oczekiwać cudów.

-  radna  K.  Duma-Guemise  zaproponowała,  że  na  początek  można  zrobić  pole  namiotowe
i zobaczyć jakie będzie zainteresowanie. Ludzie szukają noclegów, a w dobie internetu i bookingów
nic  nie  jest  problemem.  Jak  wspomniał  Burmistrz  gmina  nie  może tego  terenu  sprzedać,  więc
można tam coś zrobić, bo szkoda, żeby tak piękne miejsce stało i niszczało. Na początek jednak
trzeba zrobić porządek i usunąć zniszczone budynki.

- radny P. Lange dopowiedział, że symulację załączoną do projektu zrobiła pierwsza lepsza firma
znaleziona w internecie. W Urzędzie Miasta są pracownicy, którzy mogą zbadać temat i być może
znajdą  korzystniejszą  ofertę.  Są  też  różne  dotacje,  środki  unijne,  PFRON,  z  których  można
otrzymać dofinansowanie.

- radna K. Duma-Guemise uzupełniła, że obiekt miałby być przeznaczony przede wszystkim dla
dzieci. W maju i czerwcu mogłyby z niego korzystać wycieczki szkolne, które przyjeżdżały by na 5
dni.  Zaproponowana cena 30 zł  plus  wyżywienie nie  jest  wygórowana i  według radnej  byłyby
chętne na wyjazd dzieci. Wyposażenie, to kwestia zakupu łóżek polowych, które w dzisiejszych
czasach są bardzo wygodne, nie potrzeba też szaf, bo wystarczą wieszaki.

- radna K. Nadobnik stwierdziła, że jakieś wymogi na pewno będzie miał Sanepid.

- radna I. Drgas oznajmiła, że 20 lat temu były zupełnie inne standardy i wymogi, a teraz też są
inne. Jako nauczyciel nie wyobraża sobie, aby podjąć odpowiedzialność zorganizowania wycieczki
i ulokowania dzieci w kontenerze, bez przygotowania wyżywienia i sanitariatów. Kto się podejmie
opieki nad dziećmi w takim miejscu i ponoszenia za nie odpowiedzialności?

- Burmistrz stwierdził, że jak dziś wygląda w Pszczewie każdy widział. Można konstruować różne
plany  związane  z  tym  miejscem,  ale  najpierw  trzeba  poradzić  sobie  ze  stanem  istniejącym.
Przywrócenie  terenu  do  stanu  cywilizowanego,  rozumianego  jako  miejsce  gdzie  można  coś
postawić, które będzie utwardzone, z miejscem do parkowania i spędzania czasu będzie wymagało
zaangażowania pewnych środków, których na dzień dzisiejszy Burmistrz nie jest w stanie wyliczyć.
W Pszczewie padło hasło, że koszt sprzątnięcia i utylizacji obiektu będzie wynosił 150.000 zł, ale
Burmistrz nie może się do tego odnieść, bo nikt nie robił do tego przymiarki. Osobną rzeczą jest to,
jak wygospodarować miejsce na postawienie całej infrastruktury.

-  radny  P.  Lange  zaznaczył,  że  propozycja  projektu  zakłada  jednorazowy  rzut  i  wtedy  będzie
wiadomo na ile to się sprawdzi. Projekt nie zakłada zakupu kontenerów, tylko ich wypożyczenie.
Cena  zawarta  w  projekcie  dotyczy  przywiezienia,  postawienia,  oczyszczenia,  włożenia
klimatyzacji, a później zabrania kontenerów.

- Burmistrz poinformował, że na podstawie oferty zrobił swoją wycenę, przy czym zrobił ją dla
18  kontenerów  mających  po  dwa  łóżka.  Do  tego  policzył  dwa  kontenery  sanitarne,
18  klimatyzatorów,  dostawę  i  odbiór,  montaż  i  demontaż  klimatyzacji,  dojazd  montażystów,
sprzątanie  i  wyposażenie  kontenerów.  Do  wyposażenia  kontenera  Burmistrz  doliczył  z  oferty
2 łóżka, 2 krzesła, 1 stolik, 1 szafę, 1 wieszak na ubrania, 1 czajnik i 1 gaśnicę. Policzone w ten
sposób  koszty  na  okres  4  miesięcy  wynoszą  156013,20  zł  brutto.  Żeby  wszystko  sprawnie
funkcjonowało  potrzebne  są  też  dwa  etaty.  Burmistrz  oszacował,  że  przy  założeniu  płacy
minimalnej przez 4 miesiące wynagrodzenie dla pracowników wyniesie 40000 zł. Doliczyć trzeba
też śmieci, których w tej chwili nie da się oszacować, środki czystości i paliwo do kosiarki – 100 zł
na tydzień, wodę i ścieki, przy założeniu, że jeden człowiek statystycznie zużywa 3 m3  na miesiąc
wychodzi  150  m3 (w  gminie  Pszczew  na  dzisiaj  trzeba  liczyć  15,11  zł  za  m3) \oraz  energię
elektryczną,  której  dokładanie  nie  da  się  wyliczyć,  ale  przyjmując  500  kw  na  osobę  energia
wyniesie przez 4 miesiące 89000 zł. Ostrożnie liczony koszt jednego sezonu wynosi 293000 zł.



Wydatki, których nikt nie liczył obejmują likwidację istniejących budynków, montaż ogrodzenia,
wycinkę drzew, przynajmniej częściowe założenie oświetlenia, wyrównanie terenu pod kontenery,
doprowadzenie  energii  do  każdego  kontenera,   budowę  parkingu  i  ciągów  komunikacyjnych,
montaż monitoringu wizyjnego, stworzenie ujęcia wody, zaplecza technicznego, magazynu, punktu
recepcyjnego  i  zawarcie  polisy  OC.  Do  tego  dojdą  pościele,  naczynia,  sprzęt  do  sprzątania
i utrzymania zieleni. 

Burmistrz podzielił powstałe koszty przez 36 osób korzystających z bazy w sezonie i przez 77 dni,
co dało 106 zł na osobę.

- radna K. Duma-Guemise zareagowała, że ten kosztorys obejmuje wyrównanie terenu, wycinkę
drzew, doprowadzenie sieci, a to są jednorazowe czynności, poza tym żadna inwestycja nie zwróci
się w jeden rok.

- Burmistrz stwierdził, że on tych czynności w ogóle nie liczył, bo te roboty na dzień dzisiejszy nie
są  wycenione.  Burmistrz  tylko  zasygnalizował,  że  oprócz  tego  o  czym  wspomniał  są  jeszcze
dodatkowe prace do wykonania.

- radny P. Lange poinformował, że w tym roku był na obozie sportowym w Gdyni, i w żadnej klasie
nie było typowych szaf, tylko zamontowane były skrzyneczki z IKEI, które się łatwo demontuje i
przechowuje, które mogą długo służyć, a ich koszt jest  niewielki. Ponadto koszt kontenerów to
jedna sprawa, ale można trochę dorobić tworząc pole namiotowe czy dla kamperów. W Pszczewie
już jest dość spory, wyrównany teren, można kosztem boiska zrobić pole namiotowe.

- Burmistrz uważa, że jeżeli chcemy uczynić to miejsce atrakcyjnym i  chcemy, by przyjeżdżały
tam dzieci, to nie można zlikwidować boiska, dodatkowo trzeba by tam zrobić fajny plac zabaw.

Burmistrz stwierdził, że Pszczew to temat, nad którym trzeba się zastanowić, i z którym trzeba się
zmierzyć, ale trzeba też zadać sobie pytanie, czy Rada Miejska powinna rozwiązywać problemy w
Pszczewie,  czy  powinna  mimo  wszystko  skoncentrować  się  na  rozwiązywaniu  problemów  w
Grodzisku i jego okolicach. 

Przygotowanie  terenu  do jakiejkolwiek  aktywności  wypoczynkowo-wczasowej  wymaga  dużych
nakładów pieniężnych. Burmistrz przedłożył radnym propozycję, którą już wcześniej przedstawił
radnym poprzedniej kadencji po wizycie w Pszczewie, aby wydzierżawić ten teren na dłuższy okres
czasu, na zasadzie takiej, że wyznaczamy jak on ma wyglądać po zakończeniu umowy. Wtedy teren
wraca do gminy względnie przygotowany do działalności, bez konieczności ponoszenia kosztów i
angażowania energii.

- radny P. Lange wyjaśnił, że projekt został rozpisany na 13 domków po 4 osoby w każdym, co daje
52 osoby. Pozostałe domki miały być dla kadry pilnującej dzieci i obsługi.

Radnemu nasunęła się myśl, że kiedyś na komisji wspomniał, że przydałoby się zrobić zadaszenie
lodowiska, aby więcej i częściej z niego korzystać. Zapytał ile kosztuje utrzymanie lodowiska?

- Burmistrz odpowiedział, że około 350.000 zł.

- radna K. Duma-Guemise stwierdziła, że dzieci z lodowiska korzystają sezonowo, przez okres 2-3
miesięcy  i  to  w  zależności  od  pogody.  W  Pszczewie  koszt  byłby  niższy  i  z  wypoczynku
skorzystałoby około 800 dzieci.

-  Burmistrz  poprosił,  aby  radni  nie  porównywali  tematu  Pszczewa  z  tematem  lodowiska,  bo
lodowisko  stoi  w  Grodzisku  i  mieszkańcy,  zarówno  dzieci,  jak  i  dorośli  mają  możliwość
skorzystania z niego w okresie, gdy niektóra aktywność jest ograniczona. Nie można zestawiać tych
tematów,  bo  jednorazowa  ilość  osób  korzystających  z  lodowiska,  a  jednorazowa  ilość  osób
korzystających z Pszczewa nie jest w żaden sposób porównywalna. Z lodowiska dziennie korzysta
wiele klas szkół podstawowych i wiele dorosłych więc w sumie są to setki osób.



Do  tematu  zadaszenia  było  kilka  podejść  i  okazuje  się,  że  gra  jest  niewarta  świeczki,  bo
jakiekolwiek, najmniej obciążające rozwiązanie to koszt 50000 zł na sezon za wypożyczenie.

-  radny  D.  Matuszewski  uważa,  że  dobrze,  że  radni  pochylili  się  nad  tematem Pszczewa,  ale
nieszczęście polega na tym, że teraz rozgrzebany jest temat basenów. Poprzednie władze Grodziska
robiły wszystko, aby obiekt basenów funkcjonował, chociaż już wtedy mówiło się, że jest to iluzja
zagrażająca praktycznie wszystkiemu. Dziś pojawiała się alternatywa, trzeba wybrać albo obiekt w
Grodzisku  albo  obiekt  w  Pszczewie.  Pomysł  jest  fajny,  bo  wywołuje  dyskusję.  W  sytuacji
Grodziska,  gdzie  mieszkańcy  mają  ograniczony  dostęp  do  jeziora  każda  inicjatywa,  która
polegałaby na wykorzystaniu Pszczewa jest warta pochylenia. W tej chwili sytuacja jest trudna, ale
to nie znaczy, że trzeba pomysł odrzucić.

Radny  wspomniał,  że  przed  wszystkimi  jest  pierwszy  budżet  nowej  kadencji,  który  będzie
konstruowany i uchwalany. On pokaże, że wszystkie chęci i plany rozbijają się o cyferki.  

- Pani Przewodnicząca stwierdziła, że nikt nie odrzuca pomysłu, Rada nie jest na nie, tylko trzeba
temat przedyskutować.

- radny S. Tuliński zapytał, czy w Pszczewie jest uregulowana kwestia dojazdu? Jak wiadomo są
tam dwa domki i lepiej byłoby uniknąć kłopotów.

-  Burmistrz  odpowiedział,  że  temat  tych  domków  to  jest  kuriozum  wynikające  z  zaszłości
historycznych.  Nie  wie  jak  one  znalazły  się  na  gminnym  terenie,  ale  były  postawione  przez
Przedsiębiorstwo Wód Mineralnych.

- Pani Przewodnicząca podziękowała radnym za złożenie projektu. Uważa, że temat nie pozostanie
bez echa, ale trzeba na spokojnie do niego podejść. 

Pani  Przewodnicząca  poinformowała,  że  drugim  projektem  złożonym  przez  radnych  z  klubu
„Grodzisk w naszych sercach” jest Sportowiec Roku.

-  Burmistrz  przypomniał,  ze  istnieje  już  uchwała  Rady  Miejskiej  w  Grodzisku  Wielkopolskim
dotycząca  promowania  mieszkańców  gminy,  którzy  osiągają  wysoki  wynik  sportowy.  O  taką
jednorazową nagrodę mogą występować osoby lub kluby, które je reprezentują, jednak do tej pory,
skorzystało z niej niewiele osób. Burmistrz nie wie, czy taka forma nagradzania jest dla radnych
wystarczająca, ale to też pokazuje, że zawodników, którzy osiągają wysoki poziom sportowy i duże
osiągnięcia nie ma w gminie zbyt wielu.

-  radny P.  Lange wyjaśnił,  że  projekt  Sportowiec Roku Gminy Grodzisk  Wielkopolski  nie  jest
skierowany do super sportowców, o których powiedział Burmistrz, tylko do najlepszych uczniów
spośród szkół  podstawowych działających na terenie  gminy.  W projekcie  chodzi  o  to,  żeby na
koniec edukacji nagrodzić dwoje najlepszych uczniów, chłopca i dziewczynkę, za wysokie wyniki
sportowe. Na ostatniej komisji była mowa o tym, że sport słabo działa, więc ta nagroda byłaby też
po to,  aby uczniów zmotywować.

- Burmistrz dopowiedział, że jeśli chodzi o sport szkolny, to bywało tak, że przy okazji zakończenia
roku szkolnego drużyny albo indywidualiści, którzy osiągnęli wysokie wyniki zapraszani byli do
Urzędu  Miejskiego,  gdzie  otrzymywali  dyplomy  i  stosowne  upominki.  Ponadto,  z  tego  co
Burmistrz wie, na koniec roku szkolnego każda szkoła jakiegoś sportowca honoruje. Ta nagroda
będzie dublowaniem tej, która jest w szkołach.

- radny P. Lange dodał, że z każdej szkoły mają być wyłonione te dzieci, które są zauważalne.
Projekt  skierowany  jest  dla  uczniów,  którzy  nie  trenują  w  klubach,  tylko  biorą  udział  w
rozgrywkach Szkolnego Związku Sportowego.

- radny R. Maluśki zauważył, że skoro nagrody nie mogą otrzymać dzieci trenujące w klubach, to
one automatycznie będą z niej wyłączone.



- radny P. Lange poinformował, że myślał o napisaniu kolejnego projektu „Gala Sportowa” dla tych
dzieci, które trenują w klubach. Byłby to kolejna inicjatywa, aby ten temat uzupełnić.

- Burmistrz uważa, że jeżeli nagroda ma być w jakiś sposób motywująca, to na poziomie gminy nie
powinniśmy dublować tego co robią szkoły. Jeżeli szkoła honoruje swojego sportowca roku, to nie
powinien on być honorowany po raz drugi, bo będzie to druga nagroda za to samo. Można by się
zastanowić nad wyłonieniem spośród wszystkich sportowców jednego super mistrza, który zostałby
nagrodzony. Stawianie dodatkowych obostrzeń w postaci przynależności do klubu nie jest dobre,
szczególnie, że większość tych dzieci, które uzyskują w sporcie szkoły wysokie wyniki coś trenuje i
chodzi na zajęcia dodatkowe.

- Zastępca Burmistrza zaproponował, że można docenić sportowców poprzez zmianę atrakcyjności
nagród w szkołach.

- radna I. Drgas zwróciła uwagę, że w każdej szkole są dzieci uzdolnione sportowo, ale są też dzieci
uzdolnione artystycznie. W tej chwili jest mowa, żeby doceniać sportowców, a co z tymi dziećmi
uzdolnionymi w innych kierunkach? Gdzie są równe dla wszystkich szanse?

- radny P. Lange stwierdził, że jest stypendium za naukę.

- radna D. Przybysz oznajmiła, że nie każdy może być dobrym sportowcem.

- radna I. Drgas zareagowała, że nie każdy może być dobrym artystą. Szkoła ma za zadanie, żeby
równać  szanse,  są  w  niej  dzieci  zarówno  z  miasta,  jak  i  ze  wsi,  w  tym momencie  chodzi  o
wyróżnienie dzieci uzdolnionych sportowo, a co z pozostałymi. Ponadto w Ptaszkowie już istnieje
taki tytuł jak Sportowiec Roku. Dlaczego to dziecko ma być nagradzane po raz drugi?

- Sekretarz zwrócił uwagę, że w Grodzisku nie ma osiągnięć zarówno w grach zespołowych, jak i
pojedynczych w randze wojewódzkiej i  krajowej.  Zazwyczaj rozgrywki kończą się na półfinale
rejonu lub powiatu.

- radny P. Lange zgodził się z tym, że skoro sportowiec jest nagradzany w szkole, to może nie ma
sensu  drugi  raz  go  nagradzać,  ale  w  tym  momencie  nie  rozumie  jak  nagradzani  są  nagrodą
Burmistrza najlepsi uczniowie, jeśli chodzi o naukę. Ten schemat również jest powielaniem, bo raz
uczeń dostaje nagrodę w szkole, a raz do Burmistrza.

- radna K. Nadobnik wyjaśniła, że to tak nie działa, bo gdy w SP 4 wyróżniony jest absolwent roku,
to  on  otrzymuje  nagrodę,  a  pozostałe  dzieci  z  wysoką  średnią,  które  również  mieszczą  się  w
przedziale nie są nagradzane. Dla nich dopiero nagrodą jest stypendium Burmistrza.

-  radny  R.  Maluśki  oznajmił,  że  on  jest  za  sportem,  uważa,  że  takie  rzeczy  powinny  być
promowane, ale według niego najlepiej  najpierw zorientować się w szkołach podstawowych na
jakich zasadach są nagradzani najlepsi sportowcy.

-  radna  D.  Grzanowska  poinformowała,  że  każda  szkoła  ma  swój  regulamin,  jest  rada
pedagogiczna, która ten regulamin przyznawania nagród ocenia, dlatego Rada Miejska nie powinna
wkraczać w tę kwestię.

Pani Przewodnicząca poinformowała, że na ręce Burmistrza przyszło pismo z Wielkopolskiej Izby
Rolniczej  z  prośbą  o  rozpatrzenie  możliwości  przyjęcia  w  gminie  rozwiązań  dotyczących
zagadnienia  uciążliwości  prac  rolniczych  w  związku  z  licznymi  sygnałami  i  skargami  na
uciążliwości  powodowane  przez  planowe  prace  rolnicze.  Izba  Rolnicza  uważa,  że  istnieją
możliwości  na  lokalne  rozwiązanie  problemu przez  przyjęcie  przez  Radę Miejską  uchwały,  by
każda  osoba  nabywająca  grunt  pod  budowę  domu  lub  kupująca  dom  mieszkalny  na  terenie
wiejskim podpisywała oświadczenie, że jest świadoma zamieszkiwania na terenie, gdzie normą są
okresowe utrudnienia, hałasy i odory związane z wykonywaniem prac rolniczych. 

Ponadto do urzędu wpłynęło pismo informujące o tym, że Rada Gminy Bargłów Kościelny podjęła
uchwałę w sprawie wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w



zakresie  nowelizacji  ustawy  o  ochronie  zwierząt  i  innych  powiązanych  tematycznie  ustaw.
Nowelizacja miałaby polegać na wprowadzeniu obowiązku znakowania zwierząt właścicielskich -
psów  wraz  z  utworzeniem  ogólnopolskiej  bazy  oznakowanych  zwierząt,  wprowadzeniu
ustawowego  obowiązku  sterylizacji/kastracji  zwierząt  z  wyłączeniem  hodowli  rejestrowanych,
wprowadzeniu powszechnego podatku od posiadania zwierząt domowych - psów. 

- Burmistrz poinformował, że w gminie były podejścia do wprowadzenia obowiązku czipowania
psów. W tamtym czasie problem polegał na tym, że każdy weterynarz w Grodzisku używał innego
systemu i pojawiało się pytanie jak z tego wybrnąć. To, że zwierzęta zostaną zaczipowane to jedno,
natomiast egzekwowanie tego obowiązku będzie kłopotliwe, zwłaszcza w odniesieniu do zwierząt
na wsi. Psy może udałoby się czipować przy pomocy weterynarzy podczas szczepień, chociaż to też
nie jest pewne, bo nadal zdarzają się zwierzęta nieszczepione.  Problem jest z kotami. Burmistrz
uważa,  że koty,  które nie są bezpańskie tylko wolnożyjące powinny być kastrowane, bo jest  to
problem, który się mnoży sam. Kastracja psów natomiast powinna zależeć od decyzji właściciela.
Jeśli chodzi o gminę Grodzisk, to co jakiś czas zwierzęta trafiają do schroniska mieszczącego się w
Obornikach, ale ten problem nie jest zbyt duży. Najczęściej trafiają tam z przyczyn, na które czipy
nie mają wpływu, np. kiedy ktoś z jakiegoś powodu porzuca psa i nie chce się nim dalej opiekować
lub gdy właściciel umiera, a psem nie ma się kto zająć.

Pani  Przewodnicząca  przypomniała  radnym,  że  przed  wakacjami  otrzymali  na  swoje  skrzynki
mailowe opracowania ankiet,  które wykonała Rada Seniorów, i  które dotyczyły bezpieczeństwa
osób  starszych  w  Gminie  Grodzisk  Wielkopolski  oraz  wyników  przeprowadzonego  badania
diagnostycznego  dotyczącego  dostępności  obiektów  użyteczności  publicznej  dla  seniorów  na
terenie Gminy Grodzisk Wielkopolski. Pani Przewodnicząca zaproponowała, aby do tego tematu
odnieść się podczas spotkania z Radami, które zaplanowane jest w listopadzie. 

 

Ad 7.

- radny S. Tuliński zapytał, czy jest szansa, aby dokonać rewitalizacji pomnika Michała Drzymały
w Zdroju. Pomnik jest w kiepskim stanie, kamień jest słabej jakości, murek się sypie.

- Burmistrz odpowiedział, że murki co jakiś czas są naprawiane, ale i tak się rozsypują. Burmistrz
przyjrzy się jak obiekt wygląda.
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